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1. Pastorační rada
(zápis z jednání)

Datum: 14.6.2018
Místo jednání: Kostelní nám. 188/15, 350 02 Cheb
Přítomni: Zdeňka Skubeničová, Mgr. Ivana Čamková, Ing. Jana Formánková, Jaroslava Haklová, Jana Karasová, Ing. Eva Kolafová,
sekretář, Mgr. Petr .Hruška, Ph.D.
Omluveni: ~
Neomluveni: ~
Zapsal: Petr Hruška

Program
Dopis biskupa Tomáše pastoračním radám1.
Potvrzení výběru nájemců farního penzionu2.
Konzultace dalších kroků ohledně Chebské monstrance3.
Diecézní pouť a prezentace života a služby farnosti4.
Reflexe ankety Farnost sobě a Svatodušní valné hromady5.
Diskuze nad textem z farnosti sv. Benedikta6.
Otázka registrace farníků jako pastoračního či administrativního nástroje (GDPR)7.
Určení Postního daru 2018 a zhodnocení systému Farního desátku8.
Jiné (Klub křesťanských žen, další aktivity Ludmily Šarišské apod.)9.

Průběh

1.  Dopis biskupa Tomáše pastoračním radám

P. Hruška nám jej znova přečetl a rozdal, PR vzala na vědomí

2.  Potvrzení výběru nájemců farního penzionu

Farář shrnul dosavadní průběh výběrového řízení na farní byt a farní penzion v Dolním Žandově (www.pronajem.farnostcheb.cz) a
obsah svého osobního setkání s posledními zájemci, Helenou Müllerovou a Jozefem Čverhou.

Doporučení PRF: PRF jednohlasně doporučila, aby farní penzion v Dolním Žandově od 1. 1. 2019 pod svou
správu opět převzala farnost a aby se novými nájemci farního bytu v Dolním Žandově od 1. 8. 2018 stali
Helena Müllerová a Josef Čverha. Důvodem tohoto doporučení je především to, že zmínění mají ze všech
zájemců nejlepší předpoklady nejen pro další správu farního penzionu a údržbu areálu, ale také pro
obnovení jeho původní funkce jako zázemí pro chebskou farnost a prostor rozvoje křesťanského života.

Úkol: Výsledek koncem června farář s jedním zástupcem PRF osobně oznámí paní Vaňkové a ostatním pak do
konce června pošle dopis.

3.  Konzultace dalších kroků ohledně Chebské monstrance

Farář seznámil pastorační radu s průběhem dnešních konzultací s restaurátorem Ivanem Houskou a historičkou umění Mgr. Helenou
Zápalkovou a s dalšími souvisejícími konzultacemi (podrobněji viz přílohy). 

Doporučení PRF: Většina PRF preferuje alternativu vytvoření klenotnice v boční kapli kostela sv. Václava dle
návrhu Mgr. Zápalkové, připouští však také možnost prezentace monstrance v chrámu sv. Mikuláše a
Alžběty (což jeden člen PRF naopak preferuje). PRF doporučuje po konzultaci s biskupem oznámit městu
Cheb rozhodnutí farnosti ponechat si monstranci ve vlastnictví farnosti a připravovat projekt na její
prezentaci buď v rámci „klenotnice“ u sv. Václava, nebo jako „solitéra“ v chrámu sv. Mikuláše a Alžběty.

Úkol: Farář po konzultaci s biskupem toto do 28. 6. 2018 oznámí vedení města Chebu.

4.  Diecézní pouť a prezentace života a služby farnosti

PRF bere na vědomí biskupovo přání, aby každá farnost pro diecézní pouť 15. září 2018 v Teplé vytvořila nástěnku s prezentací jejího
života v posledních 25 letech existence plzeňské diecéze. Nástěnky budou na diecézní pouti bodovány návštěvníky pouti a tři farnosti
s nejvyšším počtem bodů obdrží od biskupství zvláštní finanční příspěvek na rozvoj pastorace.  

http://www.pronajem.farnostcheb.cz
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Úkol: Řízení procesu přípravy této nástěnky si vzala na starosti Eva Kolafová.

5.  Reflexe ankety Farnost sobě a Svatodušní valné hromady

PRF poté diskutovala některé postřehy a podněty z Noci kostelů, Svatodušní valné hromady a návštěvy biskupa Tomáše s biřmováním.
Obecně panovala shoda nad tím, že to vše nakonec „dobře dopadlo“, Noc kostelů byla povzbuzením pro mnohé návštěvníky i
organizátory, a biskupova návštěva povzbuzením pro farnost. Ohledně organizace Noci kostelů farář vyjádřil názor, že „takhle už
nikdy“ (ve smyslu takhle na poslední chvíli, s takhle málo lidmi a s takhle rozvinutým programem…). Někteří radní vyjádřili
překvapení nad tím, že biskup se do valné hromady, ani do následného neformálního setkání, příliš nezapojil.

Pokud o diskuzi nad výsledky ankety Farnost sobě vyzněl spíše do prázdna. Zůstali jsme spíše u otázky, jak se anketa lidem vyplňovala
(co jim třeba bránilo ve vyplnění), než abychom reflektovali samotné její výsledky. Faráři se nepodařilo ostatní radní uvést nějak
jasněji do podstaty otázky, kolem které se anketa točí (identita farnosti, způsob přihlášení se k příslušenství ve farnosti jako nástroj
k prohloubení této identity).

6.  Diskuze nad textem z farnosti sv. Benedikta

K tomuto porozumění měl posloužit dříve zaslaný text z kanadské farnosti sv. Benedikta (viz příloha). Z radních si jej však nikdo
nepřečetl, proto nějaká plodnější debata nad jeho smyslem nebyla možná. Farář se tedy pokusil alespoň na několika citátech z něj
ilustrovat, čeho se text týká. Jeho hlavní tezi lze shrnout takto: Jasné vyjádření toho, co se očekává od farníků coby Kristových
učedníků, možná některé odradí, ale mnohé naopak přitáhne a farní společenství je tím nakonec posíleno. Diskuze se ale (také kvůli
nedostatku času) točila kolem obav z uzavírání se farnosti vůči těm, kteří toto nepochopí, či kolem obav, aby se z farnosti nestala
nějaká „organizace“. Kvůli lepšímu pochopení tématu „farnost jako společenství Kristových učedníků“ farář všem členům PRF zapůjčil
knihu kanadského kněze Jamese Mallona Proměna farnosti, kterou všichni kněží dostali jako dárek na Zelený čtvrtek od biskupa
Tomáše.

Úkol: Knihu prolistovat, něco si z ní přečíst a připravit si z toho krátkou reflexi či shrnutí.

7.  Otázka registrace farníků jako pastoračního či administrativního nástroje

Bod jsme nestihli projednat, bude příště.

8.  Určení Postního daru 2018 a zhodnocení systému Farního desátku

Bod jsme nestihli projednat, bude příště.

9.  Jiné (Klub křesťanských žen, aktivity jedné farnice apod.)

PRF se zamýšlela nad různými možnostmi podpory KKŽ, např. zda by pomohlo přemístění na faru či pomoc skrze jakousi asistenci
vedení KKŽ ze strany někoho mladšího v současných prostorách.  

Úkol: Farář navštíví setkání KKŽ a krátce jim předestře možnosti a výhody a nevýhody přemístění pro
další fungování KKŽ.

Farář informoval PRF o tom, že jedna farnice zaslala farářově sestře, že její bratr bere drogy. :-) Nejnovější aktualizace (z 24. 6. 2018)
– SMSka pro Evu Kolafovou od této farnice: Vážená paní Kolafová! V souvislosti s výběrovým řízením na pronájem farního penzionu v
Dolním Žandově sděluji, že výběrové řízení nepovažuji za objektivní, a to vzhledem k tomu, že pan XY je synem pátera P. Hrušky. 

Úkol: Za tuto farnici se modlit, na její případné snahy šířit jakékoli informace mezi farníky
nereagovat, farníkům, kteří by tím případně byli zmateni, vysvětlovat, že je to nemocná žena, která si
zaslouží přístup soucítící s jejím trápením, ale které je třeba zároveň stavět jasné hranice tam, kde
by svým jednáním vyvolávala trápení jiných.

 

Zápis dne 14. 6. 2018 vyhotovila Eva Kolafová a 26. 6. 2018 doplnil Petr Hruška.

Zápis byl dne 30. 6. 2018 korespondenčně schválen všemi členy PRF


